
نماد غیررسمی جام جهانی ۲۰۲۶ 
جنجالی شد

رسانه ای شدن یک نماد غیررسمی برای جام جهانی ۲۰۲۶ 
با جنجال زیادی در کشور مکزیک همراه شده است. به گزارش 
اسپورتال، در آستانه جام جهانی ۲۰۲۲ قطر، تیم های مکزیک، 
کانادا و آمریکا ماموریت دیگری فراتر از حضور در این مسابقات 
دارند؛ این کشورها به عنوان میزبان دوره بعدی جام جهانی 
می خواهند حضور موفقی در جام ۲۰۲۲ داشته باشند. جام 
۲۰۲۶ نخستین جام جهانی است که در آن 3 کشور با هم، 
میزبانی را عهده دار هستند. به تازگی تصویری به عنوان نماد 
این دوره از رقابت ها رس��انه ای شده که جنجال آفرین بوده 
است. این تصویر نه از سوی یک ارگان رسمی مانند کمیته 
برگزاری یا فیفا و نه هیچ یک از انجمن هایی که در سازماندهی 
جام جهانی ۲۰۲۶ نقش دارند منتشر نشده ولی در رسانه ها 
و شبکه های اجتماعی از آن به عنوان نماد جام جهانی ۲۰۲۶ 
یاد ش��ده است. رس��انه های ایالات متحده نوشتند که هر 
فدراسیون یک چهره در نماد جام جهانی ۲۰۲۶ دارد؛ برای 
کانادا گوزن انتخاب شده )اگر چه حیوان ملی این کشور سگ 
آبی است(، برای ایالات متحده »عمو سام« برگزیده شده که 
نماد شخصیتی و تجسم ملیت برای ایالات متحده آمریکاست 
و برای مکزیک هم یک کاکتوس انتخاب شده است. مورد آخر 
جنجال بزرگی درست کرده و مکزیکی های طرفدار فوتبال بر 
این باورند انتخاب کاکتوس برای کشورشان مناسب  نیست و 
این کار را بی اعتنایی به فرهنگ مردم مکزیک تلقی کرده اند. 
بیشتر بازی های جام جهانی ۲۰۲۶ در آمریکا برگزار خواهد 
شد. ۱۱ شهر در این کشور به همراه 3 شهر مکزیک و ۲ شهر 
کانادا میزبانی بازی های جام جهانی را بر عهده خواهند داشت و 
برای نخستین بار قرار است ۴۸ تیم در جام جهانی حضور پیدا 
کنند. گفته شده ممکن است هر کشور جشن افتتاحیه خود 

را داشته باشد اما فینال در دالاس برگزار می شود. 

بمب خبری؛ اقدام رسمی اژدها
برای حفظ شاهزاده پارسی

نشریه »اوجوگو« پرتغال بمب خبری و جلد یک خود را 
به مهدی طارمی، ستاره تیم  ملی فوتبال کشورمان اختصاص 
داد و در خبری اختصاصی از تحرکات رسمی باشگاه پورتو 
برای تمدید قرارداد بازیکن ایرانی خبر داد. رس��انه پرتغالی 
نوش��ت: اژدها به شماره 9 و شاهزاده پارسی خود دل بسته 
اس��ت. مهدی طارمی قراردادش در س��ال ۲۰۲۴ به پایان 
می رسد اما پورتو نمی خواهد ستاره ایرانی توسط کوسه ها 
شکار شود. به همین خاطر مسؤولان باشگاه پورتو پیشنهاد 
رسمی خود برای تمدید قرارداد را به ستاره ایرانی و گلزن 
خود دادند تا با خیال راحت با این بازیکن ایرانی ادامه دهند. 
طارمی آماری خارق العاده در این فصل داش��ته و به همین 
دلیل از سوی باشگاه های بزرگ اروپا مثل آرسنال و چلسی 
تحت نظر است. باشگاه پورتو به دنبال حفظ ستاره ایرانی 
خود است، به همین خاطر دست به اقدام رسمی  زده است. 

زیدان: بزودی مربیگری خواهم کرد
سرمربی فرانسوی سابق رئال مادرید اعلام کرد بزودی به 
دنیای مربیگری بازمی گردد اما مقصد بعدی خود را فاش نکرد. 
به گزارش مونت کارلو، زین الدین زیدان در نخستین تجربه 
مربیگری خود در رئال مادرید نتایج درخشانی به دست آورد، 
بویژه در دوره نخست حضورش در کهکشانی ها که توانست 
3 بار پیاپی این تیم را به قهرمانی لیگ قهرمانان اروپا برساند 
ت��ا یک رک��ورد جدید را در تاریخ رئال ب��ه نام خود به ثبت 
برساند. زیدان بعد از استعفا از هدایت رئال مادرید با وجود آنکه 
پیشنهادهای زیادی داشت اما حاضر به هدایت هیچ تیمی 
نشده است. او در گفت و گویی که با مونت کارلو داشت، اعلام 
کرد بزودی به دنیای مربیگری بازمی گردد. این چهره محبوب 
دنیای فوتبال گفت: بزودی به دنیای مربیگری بازخواهم گشت. 
کمی دیگر صبر می کنم اما باید بگویم بازگشتم بسیار نزدیک 
است. من تا انتخاب تیم جدید فاصله زیادی ندارم. گزارش ها 
حاکی از این است که زیدان رویای حضور در تیم ملی فوتبال 
فرانسه را دارد و بعد از جام جهانی ۲۰۲۲ جایگزین دیدیه دشان 
خواهد شد، البته بعضی رسانه ها و کارشناسان هم بر این باور 
هستند که زیدان دوست دارد فعلا هدایت یک تیم باشگاهی 
را بر عهده بگیرد و از پاری س��ن ژرمن، چلسی و یوونتوس به 

عنوان مشتریان جدی او سخن به میان می آید. 

اونای امری رسماً جایگزین جرارد شد
باشگاه استون ویلا تصمیم گرفت سرمربی سابق آرسنال 
را به عنوان جایگزین استیون جرارد معرفی کند. به گزارش 
اسپورت، اس��تون ویلا در فصل جاری رقابت های لیگ برتر 
انگلیس نتایج ناامیدکننده ای کسب کرده و یکی از گزینه های 
اصلی سقوط است. شکست 3 بر صفر هفته گذشته استون ویلا 
برابر فولام باعث شد تا استیون جرارد از کار برکنار شود. باشگاه 
استون ویلا تصمیم گرفت اونای امری را به عنوان سرمربی 
جدید خود انتخاب و رسما با او قرارداد امضا کند. این مربی 
اسپانیایی تصمیم گرفت بار دیگر راهی لیگ جزیره شود تا 

این بار هدایت استون ویلا را بر عهده بگیرد. 

 ایجاد ناامنی در ایران
به منظور شکست مذاکرات

ادامه از صفحه اول
 مردم نیز اولا باید به این موضوع توجه کنند که امروز 
دشمنی دشمنان با ملت ایران است نه با مسؤولان نظام؛ 
این دش��منان با کلیت و اصل نظام جمهوری اسلامی و 
کشورمان مشکل و دشمنی دارند و به دنبال این هستند 
که با اختلاف افکنی بتوانند ناامنی در ایران ایجاد کنند و در 
این ناامنی دنبال این هستند که به اتحاد، همدلی و وحدتی 
که میان اقوام و طوایف مختلف هست، خدشه وارد کنند. 
مردم باید آگاه باش��ند که دش��منان قص��د دارند از 
اختلاف افکنی در داخل کش��ور سود ببرند، لذا باید بین 
معترضان و کسانی که دنبال اغتشاش و ناامنی هستند، 
تفاوت قائل ش��وند و اجازه ندهند تلاش های دش��منان 
منجر به ایجاد اختلاف و مشکل در کشور شود. در یک 
کلام؛ مردم حق اعتراض دارند و می توانند مطالبات خود 
را از طریق قانونی دنبال کنند و در این میان اجازه ناامن 

کردن کشور را ندهند.

اخبار

ورزشی

یادداشت

سلما همتیان، قهرمان آسیا در مسابقات شطرنج اندونزی، 
گفت: همیش��ه دوست داشتم افتخار اسلام باشم، به همین 
دلیل با چادر بالای سکوی قهرمانی آسیا ایستادم. به گزارش 
مشرق، سلما همتیان ش��طرنج باز ۸ ساله کشورمان که در 
مسابقات آسیایی با حجاب کامل )چادر( مدال طلا را کسب 
کرد، اظهار کرد: این دوره از مسابقات، نخستین تجربه من 
در مس��ابقات برون مرزی بود و خدا را ش��کر می کنم که در 
نخستین حضورم، باعث افتخار کشورم شدم. وی تصریح کرد: 
همیش��ه دوست داشتم افتخار اسلام باشم، به همین دلیل 
با چادر بالای سکوی قهرمانی آسیا ایستادم. همتیان درباره 
علاقه اش به چادر گفت: با اینکه به س��ن تکلیف نرسیده ام 
اما همیش��ه حجاب دارم. چادر هیچ محدودیتی برای کسی 
ندارد. هر کس دوست داشته باشد می تواند چادر بپوشد. وی 

با بیان اینکه نمی خواهم بقیه الگوی من باشند، تاکید کرد: 
می خواهم من الگوی بقیه باش��م، برای همین به دل خودم 
نگاه می کنم و نمی خواهم به حرف های دیگران توجه کنم. 
همتیان ش��رکت در مسابقات قهرمانی جهان را اولویت اول 
خود برشمرد و افزود: برای قهرمانی جهان تمرین می کنم و 
می خواهم با چادر روی سکوی قهرمانی جهان حاضر شوم. 
گفتنی است مسابقات شطرنج قهرمانی رده های سنی آسیا 
در 3 بخش استاندارد، سریع و برق آسا و در ۲ بخش پسران 
و دختران از ۲۲ تا ۲9 مهرماه با حضور ۴۵۶ بازیکن از سراسر 
آسیا در اندونزی برگزار شد. سلما همتیان که با حجاب کامل 
)چادر( روی سکوی قهرمانی حاضر شد، در پایان این رقابت ها 
در بخش استاندارد در رده زیر ۸ سال با کسب ۵.7 امتیاز به 

مدال خوشرنگ طلا رسید. 

سلما همتیان، دختر ۸ ساله مشهدی قهرمان مسابقات شطرنج آسیا شد

نابغه دهه نودی

فیفا آمار کارگران کشته  شده جام جهانی قطر را اعلام کرد
فدراسیون بین المللی فوتبال )فیفا( اعلام کرد 3 نفر به طور مستقیم به خاطر کار در ورزشگاه های میزبان جام جهانی ۲۰۲۲ جان باخته اند. ۲۵ روز مانده به شروع جام جهانی در قطر، فیفا تایید کرد در محل ساخت 
و ساز استادیوم های جام جهانی در مجموع 3 نفر کشته شده اند. گفته می شود 37 مرگ دیگر به طور مستقیم به کار مرتبط نیستند. این آمار با آمار مرگ و میر گزارش شده در رسانه های بریتانیا که چند سال پیش 
اعلام شد فاصله زیادی دارد. طبق اعلام کمیته برگزاری جام جهانی ۲۰۲۲ قطر، طی چند سال گذشته 3 نفر در محل ساخت ورزشگاه های کشور میزبان جام جهانی قطر در ساعات کاری جان خود را از دست داده اند. 

روز دوش��نبه خب��ر اس��تعفای حمید 
سوریان، ژنرال 7 ستاره کشتی فرنگی 
ایران و جهان از نایب رئیس��ی فدراس��یون کش��تی روی 
خروجی بس��یاری از رسانه های رسمی کشور قرار گرفت 
ک��ه بازتاب گس��ترده  ای در خانواده کش��تی داش��ت. از 
آنج��ا که علیرضا دبیر بارها از فدراس��یون کش��تی به ۲ 
فدراسیون کشتی آزاد و کشتی فرنگی تعبیر کرده، عملا 
حمید سوریان را رئیس تام الاختیار بخش کشتی فرنگی 
می دانست و وی نقشی بسیار مهم در تعیین سیاست های 
فدراس��یون در کشتی فرنگی داش��ت. با این حال پس از 
کناره گیری محمد بنا از س��رمربیگری تیم  ملی کش��تی 
فرنگی و انتصاب حس��ن رنگرز به عنوان سرمربی جدید، 
سوریان بلافاصله پس از قهرمانی تیم کشتی امید کشورمان 
در مس��ابقات کشتی فرنگی زیر ۲3 سال جهان از سمت 
نایب رئیسی فدراسیون کنار رفت. البته در ادامه مشخص 
شد استعفای وی، یک طرفه بوده و فدراسیون موضعی در 

برابر این نامه نداشته است. این موضوع اما دیروز با اعلام 
رسمی سخنگوی فدراسیون کشتی و افشای یک موضوع 
جالب وارد فاز تازه ای ش��د. بنا بر ادعای ابراهیم امامی در 
گفت وگو با مهر، دبیر در جلسه اش با حمید سوریان خطاب 
به وی مدعی شده »این آشی است که خودتان برای من 
پختید، پس باید تا آخر با هم باشیم«. از همین رو رئیس 
فدراسیون کشتی استعفای نایب رئیس خود را نپذیرفت. 
علیرضا دبیر به واسطه رابطه دوستانه اش با حمید سوریان 
حتی با شوخی نامه استعفای حمید سوریان را پاره کرده و 
خطاب به وی گفته »تا روزی که من در فدراسیون کشتی 
هستم، تو هم کنارم هستی«. بدین ترتیب استعفای ستاره 
س��ابق تیم  ملی کشتی فرنگی از س��وی فدراسیون مورد 
پذیرش قرار نگرفته و س��وریان در س��مت خود به کارش 
ادام��ه می دهد. پیش آمدن بحث اس��تعفا البته برای بار 
 نخست نبود که به نظر این دفعه هم تیر سوریان به هدف

ننشست.

ادامه حضور ژنرال ۷ ستاره کشتی فرنگی در فدراسیون

دبیر استعفای سوریان را نپذیرفت
کشتی

خریده��ای نامتوازن��ی که اس��تقلال در فص��ل نقل و 
انتقالات تابستانی داشت، حالا برای سرمربی پرتغالی این 
تیم دردسرس��از ش��ده، به گونه ای که تیم تحت مدیریت 
او با سیس��تمی بازی می کند که در دهه ۶۰ معروف بود! 
آبی پوشان تهران در آخرین دیدارشان از لیگ برتر مقابل 
میهمان خود نتیجه ای بهتر از تساوی بدون گل به دست 
نیاوردند تا با ۱9 امتیاز در جایگاه سوم جدول قرار بگیرند. 
نس��بت امتیاز آنها به بازی کمت��ر از ۲ امتیاز به ازای هر 
بازی است که این میزان امتیاز گیری برای تیم های مدعی 
قهرمانی، مطلوب و ایده آل  نیست. با این حال استقلال با 
قرار گرفتن در رده سوم جدول همچنان یکی از شانس های 
مس��لم قهرمانی این فصل رقابت های لیگ برتر اس��ت. با 
اینکه آبی پوش��ان در رده س��وم جدول قرار دارند و فاصله 
امتیازی شان هم با صدر جدول آنقدر زیاد نیست که آنها 
را از دس��تیابی به آن ناامید کرده باشد اما برخی آمارها و 
نحوه بازی این تیم باعث ش��ده بخش��ی از هواداران آبی 
نگران باشند؛ آمارهایی مثل تعداد گل های زده، خورده و 
افزایش مساوی ها. یکی از نکاتی که در بازی های استقلال 
به چشم می خورد این است که آنها با اینکه برتری شان در 
حفظ توپ و مالکیت را بر حریفان خود دیکته می کنند اما 
کمت��ر پیش می آید از این برتری برای خلق موقعیت های 
خطرناک استفاده کنند. تعداد شوت ها به سمت چارچوب 
کم، شوت های در چارچوب بسیار کم و نرخ تبدیل موقعیت 
به گل هم چندان مطلوب نیست و این در حالی است که 
مدیران قبلی باشگاه در فصل نقل و انتقالات تا توانستند 

مهاج��م به خدمت گرفتند؛ مهاجمانی که امروز روی هم 
تعداد گل های  زده ش��ان از انگش��تان یک دس��ت تجاوز 
نمی کند. دقت به نحوه بازی اس��تقلالی ها نشان می دهد 
خط میانی آنها آنطور که باید و شاید توان بازیسازی ندارد 
و برای همین خلق موقعیت و ش��وت به سمت چارچوب 

در این تیم کمتر دیده می ش��ود. از همین رو آنها از یک 
ش��یوه منس��وخ و قدیمی برای رسیدن به دروازه حریفان 
خود استفاده می کنند و آن هم بازیسازی با توپ های بلند 
از خط دفاعی است که معمولا این وظیفه را رافائل سیلوا، 
مدافع برزیلی شان بر عهده دارد. در بازی های استقلال به 

کرار دیده می شود سیلوا با پاس های بلند و قطری از خط 
دفاعی ۲ وینگر سرعتی و تکنیکی تیمش را صاحب توپ 
می کند تا محبی و قائدی با توانایی های فردی شان به دروازه 
حریفان نزدیک ش��ده و خلق موقعیت کنند؛ شیوه ای که 
بعضا جواب می دهد اما در بسیاری از مواقع تیم های مقابل 
قادر به خنثی کردن این تاکتیک قدیمی، س��اده و البته 
منس��وخ می شوند؛ تاکتیکی که در گذشته بویژه دهه ۶۰ 
به آن »تاکتیک علی اصغری« می گفتند. اگر امروز ساپینتو 
چاره ای جز اتکا به این سیستم قدیمی و نخ نما ندارد، تنها 
دلیلش این اس��ت که تیم تحت هدایتش در فصل نقل و 
انتقالات بالانس بس��ته نشده است. آنها در برخی پست ها 
ب��ا تراکم و در برخی دیگر از پس��ت ها ب��ا کمبود بازیکن 
مواجهند و از جمله پس��ت هایی که کمبود بازیکن در آن 
احساس می شود، هافبک بازیساز و خلاق است که همین 
کمبود یا بهتر است گفته شود فقدان بازیکن، ساپینتو را 
بر آن داشته تا وظیفه بازیسازی و طراحی حملات را هم 

به مدافعان میانی اش واگذارد. 
در جلسه علی فتح الله زاده با بازیکنان و مربیان استقلال  ■

چه گذشت؟
مدیرعامل اس��تقلال وعده های جذابی به بازیکنان این 
تیم داد. جلسه دیروز علی فتح الله زاده با بازیکنان استقلال 
با اتفاق ه��ای جالبی همراه بود. فت��ح الله زاده دیروز برای 
نخستین بار به محل تمرین استقلال در مجموعه ورزشی 
انق��لاب رف��ت و با بازیکنان و اعض��ای کادر فنی این تیم 
دیدار کرد. در ای��ن دیدار فتح الله زاده خطاب به بازیکنان 
گفت: خیلی زودتر می خواس��تم در تمرین حاضر شوم و 
ش��ما را ببینم ولی طی صحبتی که با س��رمربی محترم 
داش��تم، گفتم بهتر است تمرکزتان روی بازی باشد و به 
همین دلیل امروز در تمرین حاضر ش��دم. ما تیم بزرگی 
هس��تیم. ش��ما جایی هس��تید که بزرگانی مثل روشن، 
حجازی، پورحیدری و... بوده اند. همه شما بازیکنان خوبی 
هستید. طبیعتا برخی مطبوعات هم شیطنت هایی دارند. 
آقای س��اپینتو به من گفت بازیکنان خوبی دارم و همه را 
می خواهم حفظ کنم. من هم نظر ایشان را تایید می کنم. 
یک جام و یک بازی )سوپرجام( جلوی ما است. شما ۱۰ 
ب��ازی هم کنید ، از یاد می رود ولی جام ها در یاد می ماند. 
وظیف��ه من تامین منابع مالی اس��ت. من خواس��ته ام که 
قراردادها بیاید و بررس��ی کنیم. ی��ک هفته به من وقت 
دهید. ش��نیده ام ۲ پاداش  طلب دارید که ان شاءالله آن را 
هم پرداخت می کنم. یک قرارداد اسپانسری در حال انعقاد 
اس��ت. از شما می خواهم ۴۰ میلیون هوادار را شاد کنید. 
ش��ما خوب بازی می کنید و بازی قبل حق تان بود ۴ گل 
بزنید. مربی بسیار خوبی دارید. ایشان بازی خوانی را بخوبی 
بلد و فرد بادانش��ی است. ایشان مورد حمایت من است و 
فصل بعد هم در تیم ما اس��ت. ذهن تان را از مسائل مالی 
 بیرون بیاورید و تمرکزتان روی کار باشد تا دل هواداران را

شاد کنید. 
در ادامه ریکاردو س��اپینتو، سرمربی استقلال صحبت 
کرد و خطاب به مدیرعامل باشگاه استقلال گفت: من هم 
بازگش��ت شما را به باشگاه خوشامد می گویم. شما تجربه 
زیادی دارید و باشگاه را می شناسید. آقای دکتر افتخارات 
زیادی در این تیم کس��ب کرده است. ما همه انرژی خود 
را در تم��ام بازی ها به کار می گیریم که ببریم. اولویت ما 
قهرمانی است. برای این هدف سخت کار می کنیم. از طرف 

ما هم، شما حمایت می شوید. 

مشکل بزرگ استقلال و ارتباط مستقیمش با خریدهای ابتدای فصل

نامتوازن
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چه کسی رئیس هیأت مدیره استقلال می شود؟
قرار اس��ت پس از معرف��ی عضو پنجم هیات مدیره باش��گاه 
استقلال، درباره ریاست هیات مدیره این باشگاه تصمیم گیری شود. 
ابتدای هفته گذشته به یکباره خبر برکناری مصطفی آجورلو، 
هواداران استقلال را غافلگیر کرد. هر چند پیش از رسمی شدن 
این خبر، زمزمه هایی درباره برکناری مصطفی آجورلو، مدیرعامل 
باشگاه استقلال به گوش می رسید اما در نهایت در جلسه ای کوتاه، 
آجورلو از سمت مدیرعاملی باشگاه استقلال برکنار و با نظر هیات 

مدیره باشگاه، علی فتح الله زاده جانشینش شد. 
آجورل��و، رئیس هیات مدیره باش��گاه اس��تقلال نیز بود که با 

برکناری او از مدیرعاملی باش��گاه اس��تقلال، از هیات مدیره و ریاس��ت هیات مدیره این باش��گاه هم کنار رفت. با 
کناره گیری آجورلو، در حال حاضر، اس��تقلال ۴ عضو هیات مدیره دارد که پرویز مظلومی، مهدی افضلی، حجت 

کریمی و محمد مومنی هستند. 
با حضور علی  فتح الله زاده به عنوان مدیرعامل جدید باشگاه استقلال، به نظر می رسد او بزودی به هیات مدیره 

باشگاه استقلال اضافه خواهد شد که حضور او با بررسی و تصمیم وزارت ورزش و جوانان باید انجام شود. 
در صورت حضور فتح الله زاده در جمع هیات مدیره باشگاه استقلال، تعداد اعضای هیات مدیره این باشگاه به ۵ 

نفر خواهد رسید و پس از آن، اعضا برای ریاست هیات مدیره تصمیم گیری خواهند کرد. 


